
Rada  
Powiatu Nowosądeckiego

PROTOKÓŁ Nr 14/XIV/2012
z obrad XIV Sesji Rady Powiatu Nowosądeckiego z dnia 30 marca 2012 r.

Ad. 1.
Sesja  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  rozpoczęła  się  o  godzinie  13:00  w  budynku  Starostwa 
Powiatowego  w  Nowym  Sączu,  ul  Jagiellońska  33,  sala  obrad  (pokój  208),  a  zakończyła  
o godzinie 16:45.
W  sesji  uczestniczyło  27 radnych,  co stanowi  quorum,  przy  którym  Rada  może  obradować
i  podejmować  uchwały.  W  Sesji  uczestniczyli  również  zaproszeni  goście  oraz  pracownicy 
Starostwa Powiatowego (listy obecności stanowią załącznik do protokołu).
Przewodniczący  Rady  Powiatu  Wiesław  Basta,  dokonał  otwarcia  posiedzenia  XIV Sesji  Rady 
Powiatu Nowosądeckiego IV kadencji, po czym przywitał przybyłych radnych i gości.
Na sekretarzy obrad wyznaczeni zostali Radni: Agata Król-Mirek, Marian Kuczaj.

Ad. 2.
Przewodniczący  Rady  Powiatu  Wiesław  Basta  zwrócił  się  do  radnych  z  zapytaniem,  
czy są uwagi lub wnioski dotyczące zmian w przesłanym wcześniej projekcie porządku obrad.

Przewodniczący Rady Powiatu Wiesław Basta poddał pod głosowanie porządek obrad .
Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 27

W wyniku głosowania otrzymano:27
27 głosów – za,
0 głosów – przeciw,
0 głosów – wstrzymujących się.

Przewodniczący Rady Powiatu Wiesław Basta stwierdził, że porządek obrad został przyjęty. 

Porządek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia.

2. Przyjęcie porządku obrad.

3. Przyjęcie protokołu z XIII Sesji Rady Powiatu Nowosądeckiego.

4. Wystąpienia gości.

5. Interpelacje radnych.

6. Sprawozdanie z pracy Zarządu w okresie międzysesyjnym. 

7. Przyjęcie informacji z działalności za 2011 rok: 

1) Komendy Miejskiej Policji w Nowym Sączu.

2) Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w Nowym Sączu. 

3) Powiatowego Zarządu Dróg.

4) Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie.
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5) Domu Pomocy Społecznej w Zbyszycach.

6) Powiatowego Ośrodka Wsparcia dla Osób z Zaburzeniami Psychicznymi

    w Zbyszycach.

7) Domu Pomocy Społecznej w Klęczanach.

8) Domu Pomocy Społecznej w Muszynie.

9) Powiatowego Ośrodka Wsparcia dla Osób z Zaburzeniami Psychicznymi w Muszynie.

8. Podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  zmian  w  budżecie  Powiatu 

Nowosądeckiego na 2012 rok. 

9. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie  powierzenia Miastu Nowy Sącz 

realizacji zadania publicznego w zakresie prowadzenia ośrodka interwencji kryzysowej.

10. Podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w sprawie  określenia  szczegółowych 

warunków umorzenia w całości lub części, odroczenia terminu płatności, rozłożenia na raty lub 

odstąpienia  od  ustalenia  opłaty  za  pobyt  dziecka  w  rodzinie  zastępczej  spokrewnionej,  w 

rodzinie zastępczej zawodowej, rodzinie zastępczej niezawodowej, rodzinnym domu dziecka, w 

placówce  opiekuńczo-wychowawczej,  regionalnej  placówce  opiekuńczo-terapeutycznej  i 

interwencyjnym ośrodku preadopcyjnym.

11. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie zatwierdzenia planu finansowego 

podziału  środków  PFRON  przeznaczonych  na  realizację  zadań  na  rzecz  osób 

niepełnosprawnych w Powiecie Nowosądeckim w 2012 r.

12. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie utworzenia Powiatowej Poradni 

Psychologiczo-Pedagogicznej w Nowym Sączu. 

13. Podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  wyboru  przedstawicieli  Rady 

Powiatu  Nowosądeckiego  do  Rady  Społecznej  Samodzielnego  Publicznego  Zakładu  Opieki 

Zdrowotnej – Sądeckie Pogotowie Ratunkowe w Nowym Sączu.

14. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie Rady Społecznej Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej – Sądeckie Pogotowie Ratunkowe w Nowym Sączu.

15. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie wzoru legitymacji radnego.

16. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie zmiany Uchwały nr 127/XI/2011 

Rady Powiatu Nowosądeckiego z dnia 16 grudnia 2011 r. w sprawie przyjęcia Statutu Powiatu 

Nowosądeckiego.

17. Sprawy bieżące i wolne wnioski.  

18. Zamknięcie obrad. 

Ad. 3.
Przyjęcie protokołu z XIII Sesji Rady Powiatu Nowosądeckiego.
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Przewodniczący Rady Powiatu Wiesław Basta poinformował radnych,  iż zgodnie z § 81 ust.  2 
Statutu  Powiatu  Nowosądeckiego  protokół  z  ostatniej  sesji  Rady  Powiatu  został  wyłożony  do 
wiadomości na 7 dni przed terminem dzisiejszej sesji.  Do chwili  obecnej nie zostały zgłoszone 
poprawki ani uzupełnienia.
W związku z brakiem poprawek i uzupełnień Przewodniczący Rady Powiatu Wiesław Basta 
zaproponował przystąpienie do głosowania nad przyjęciem protokołu.
Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 27
W wyniku głosowania otrzymano:
27 głosów – za,
0 głosów – przeciw,
0 głosów – wstrzymujących się.

W wyniku głosowania protokół z XIII Sesji Rady Powiatu Nowosądeckiego został przyjęty.

Ad. 4.
Wystąpienia gości.

Starosta Nowosądecki Jan Golonka, Przewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Wiesław 
Basta,  Wiceprzewodniczący  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  Jan  Dziedzina, 
Wiceprzewodniczący  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  Krzysztof  Bodziony,  złożyli  słowa 
podziękowań pani mecenas Wiesławie Borczyk za promowanie działań na rzecz osób starszych, 
podczas Kongresu Uniwersytetów Trzeciego Wieku, który odbył się w Warszawie.
Pani Wiesława Borczyk zaangażowana była w organizację Kongresu oraz wystąpienia w mediach, 
które  nie  tylko  promowały  ideę  uniwersytetów  dla  seniorów,  ale  również  były  reklamą 
Sądecczyzny, gdzie prężnie działa Sądecki Uniwersytet Trzeciego Wieku prowadzony przez Panią 
Wiesławę Borczyk.

W dalszej  części  tego  punktu  dokonano  podsumowania  sportu  szkolnego  w  roku  2010/2011  
i  wręczono  nagrody  Dyrektorom  szkół  wyróżniających  się  we  współzawodnictwie  sportowym 
dzieci i młodzieży Powiatu Nowosądeckiego.
Dyplomy otrzymali przedstawiciele: Szkoły Podstawowej w Zagorzenie za zajęcie I miejsca we 
Współzawodnictwie  Sportu  Szkolnego  w  Powiecie  Nowosądeckim  w  roku  2011,  Szkoły 
Podstawowej w Łącku (II miejsce) i Szkoły Podstawowej nr 2 w Krynicy-Zdroju (III miejsce). 
Gratulowano  także  pracownikom  i  uczniom  Gimnazjum  w  Łącku  (I  miejsce),  Gimnazjum  
w Tęgoborzy (II miejsce) i Gimnazjum w Jazowsku (III miejsce) oraz Liceum Ogólnokształcącego 
w Grybowie (I miejsce), Liceum Ogólnokształcącemu w Starym Sączu (II miejsce) i Zespołu Szkół 
w Marcinkowicach (III miejsce).

Starosta wręczył również Srebrne Jabłka Sądeckie nauczycielom zaangażowanym w międzyszkolne 
współzawodnictwo.  Otrzymali  je:  Grzegorz  Legutko,  Krzysztof  Śliwiński  i  Katarzyna  Koszyk-
Niepsuj.

Ad. 5.
Interpelacje Radnych.
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Wiceprzewodniczący Radny Powiatu Nowosądeckiego Jan Dziedzina złożył interpelacje dot.:
- likwidacji Sądeckiego Oddziału Melioracji i Urządzeń Wodnych,
- drogi wojewódzkiej nr 69 w miejscowości Łącko,
- podziękowania od druhów OSP dla Komendanta Policji Henryka Koziała,
- prośby o uzupełnienie oznakowania szczególnie skrzyżowań w ciągu dróg powiatowych na terenie 
gminy Łącko.

Radny Powiatu Nowosądeckiego Franciszek Kantor złożył interpelacje dot.:
-  wyczyszczenia rowów przy drodze powiatowej Korzenna-Jasienna,
-  oznakowania poziomego drogi powiatowej Nowy Sącz- Wilczyska,
- modernizacji drogi Korzenna-Pogwizdów-Krużlowa Niżna,
- ustawienia przy drodze powiatowej w miejscowości Bukowiec tablic informacjno-kierunkowych 
do miejscowości Falkowa i Jastrzębie,

Radny Powiatu Nowosądeckiego Antoni Koszyk złożył interpelacje dot.:
- przygotowania informacji nt. likwidacji Rejonowego Nadzoru w Nowym Sączu,
- przebudowy ul. Węgierskiej w Grybowie ze środków na usuwanie skutków klęsk żywiołowych.

Radni Powiatu Nowosądeckiego Agata Król-Mirek oraz Marian Ryba złożyli interpelacje dot.:
- uporządkowania drogi oraz poboczy Roma-Tylicz, Tylicz-Powroźnik,
- naprawy drogi ul. Kościuszki w Muszynie,
- przedstawienia informacji o stanie prac związanych z osuwiskiem w Nowej Wsi oraz ścieżki rowerowej 
Góra Parkowa - Tylicz,
- zwiększenia bezpieczeństwa na skrzyżowaniu na Krzyżówce.

Radny Powiatu Nowosądeckiego Marian Kuczaj złożył interpelacje w imieniu Zarządu 
Zarządu "Osiedla Śródmieścia" Stary Sącz rozpoznania możliwości instalacji tzw. świateł pulsujących na 
skrzyżowaniu ulic Sobieskiego-Daszyńskiego w Starym Sączu.

Radny Powiatu Nowosądeckiego Adam Mazur złożył interpelacje dot.:
- powołania Powiatowej Rady Młodzieży w Powiecie Nowosądeckim

Radny Powiatu Nowosądeckiego Wiesław Pióro złożył interpelacje dot.:
- wycinki drzew pod liniami energetycznymi,
- zabezpieczenia brzegów rzeki Kamienicy,
- działań promocyjnych Sądecczyzny.

Radny Powiatu Nowosądeckiego Antoni Poręba złożył interpelacje dot.:
- przebudowy mostu kolejowego nad drogą powiatową w Ptaszkowej.

Radny Powiatu Nowosądeckiego Zenon Szewczyk złożył interpelacje dot.:
- podjęcia działań, które doprowadzą do przejezdności drogi powiatowej Niskowa-Chochorowice.

Radny Powiatu Nowosądeckiego Józef Świgut złożył interpelacje dot.:
- remontu mostu na granicy wsi Królowa Polska - Królowa Górna,
- podjęcia działań w celu naprawy drogi Nowy Sącz-Florynka na terenie Gminy Kamionka Wielka.

Radny Powiatu Nowosądeckiego Stanisław Węglarz złożył interpelacje dot.:
- podjęcia skutecznych środków w celu przeciwdziałania pladze wypalania traw na terenie Powiatu 
Nowosądeckiego,
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Radny Powiatu Nowosądeckiego Józef Leśniak złożył interpelacje dot.:
- umożliwienia Radnym Klubu PiS przekazywania opinii publicznej informacji w myśl § 53 pkt 5 Statutu 
Powiatu.
- naprawienia obsuwiska przy drodze powiatowej, na odcinku za miejscowością Niskowa, gm. Chełmiec, 
w kierunku miejscowości Podegrodzie.

Radny Powiatu Nowosądeckiego Zbigniew Miłkowski złożył interpelacje dot.:
- uzupełnienia żwirem poboczy, które uległy uszkodzeniu po okresie zimowym na odcinku Siedlce- 
Słowikowa-Jelna.
- interwencji na odcinku Miłkowa-Przydonica.

Ad. 6.
Starosta  Nowosądecki  Jan  Golonka  przedstawił  sprawozdanie  z  pracy  Zarządu  w  okresie 
międzysesyjnym w formie prezentacji multimedialnej, która stanowi załącznik do protokołu. 
Zarząd w okresie międzysesyjnym brał udział m.in. w: 

- 11 lutego – przejazd „Pociągiem do ekologii” na trasie Nowy Sącz – Krynica Zdrój z nadaniem 
nazwy dla pociągu „Nikifor”,

- 13 lutego – posiedzenie Rady Społecznej Małopolskiego Ośrodka Profilaktyki i Terapii 
Uzależnień,

- 14 lutego – posiedzenie Wojewódzkiej Rady Zatrudnienia,
- 23 lutego – udział w Międzynarodowych Targach Łódzkich,
- 25 lutego – Gala „Sądeczanin 2011 Roku”,
- 27 lutego – posiedzenie Komisji Konkursowej na stanowisko Dyrektora Szpitala w Krynicy 

Zdroju,
- 28 lutego – posiedzenie Powiatowej Rady Zatrudnienia,
- 28 lutego - posiedzenie Rady Społecznej Pogotowia Ratunkowego,
- 14 marca – spotkanie z Podsekretarzem Stanu w Ministerstwie Rolnictwa i Rozwoju Wsi 

Tadeuszem Nalewajkiem,
-  16 marca – doroczna Gala Przedsiębiorczości „Sądecki Lider Biznesu” w Krynicy Zdroju,
- 21 marca – posiedzenie Komisji Konkursowej w/s wyboru kandydata na stanowisko Z-cy 

Dyrektora Sądeckiego Pogotowia,
- 23 marca – Konwent Wójtów i Burmistrzów Powiatu Nowosądeckiego,
- 26 marca – uroczysty akt położenia kamienia węgielnego budowy drogi „I/68 Mnisek nad 

Popradom – granica SK/PL”,
- 27 marca – Międzynarodowe Seminarium Sadownicze w Limanowej,
- 27 marca – posiedzenie Małopolskiej Grupy Roboczej ds. Krajowej Sieci Obszarów Wiejskich.

Ad. 7.
Przyjęcie informacji z działalności za 2011 rok: 

1) Komendy Miejskiej Policji w Nowym Sączu.

Radny  Powiatu  Nowosądeckiego  Wiesław  Pióro  zabierając  głos  podziękował  za  obszerne  
i  wnikliwe  opracowanie  sprawozdań.  W  sprawozdaniach  tych  znajduje  się  przede  wszystkim 
statystyka.  Zdaniem  Radnego  sprawozdanie  z  działalności  prac  Komendy  Policji  
w Nowym Sączu powinno zawierać dane dotyczące bezpieczeństwa na Sądecczyźnie. Natomiast 
sprawozdanie  zawiera  informacje,  z  których  stwierdzić  można,  że  region  nowosądecki  jest 
postrzegany, jako względnie bezpieczny. Po dokładnej analizie danych z całego województwa, na 
Sądecczyźnie występuje duży problem z kategorii uszczerbku na zdrowiu i rozbojach. W związku z 
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powyższym Radny Wiesław Pióro chciałby wiedzieć, dlaczego tak się dzieje? Drugi problemem 
dotyczy inżynierii i transportu drogowego. W sprawozdaniu znaleźć można zdanie: „Zbieranie się 
na  komisjach  zarządców  drogi  po  wypadkach  ze  skutkiem  śmiertelnym”.   Z  informacji  tej 
wnioskować  można,  że  dopiero  jak  dojdzie  do  wypadku  drogowego  z  ofiarami  śmiertelnymi 
spotyka się komisja, która ma za zadanie ustalenie ewentualnych kroków, aby więcej nie dochodziło 
do tego typu zdarzeń.  Problem ten często występuje na skrzyżowaniu Czaczów Barnowiec z drogą 
na  Krynicę.  Na  tym  odcinku  drogi  często  dochodzi  do  dużej  liczby  wypadków  śmiertelnych. 
Natomiast  na  terenie  miasta  jest  problem  związany  z  włączaniem  sygnalizacji  świetlnej. 
Najlepszym  przykładem  łamania  zasad  ruchu  drogowego  jest  organizowanie  rajdów 
samochodowych w nocy, kiedy sygnalizacja świetlna jest wyłączana. Dodatkowo nagminne łamanie 
zasad ruchu drogowego występuje, kiedy osoby kierując pojazdem nie potrafią opuścić ronda, nie 
potrafią skręcić w drogę jednokierunkową dwupasmową czy blokują notorycznie lewy pas. Policja 
w  takich  przypadkach  nie  interweniuje,  mimo,  że  takie  sytuacje  są  powszechnie  stosowane.  
W przypadku utrzymania bezpieczeństwa na drodze, policja nie powinna zatrzymywać kierowcy, 
który zrobił małe wykroczenie, narażając na niebezpieczeństwo kilku czy kilkunastu uczestników 
drogi np. na środku skrzyżowania, na zakręcie czy na linii ciągłej. Kolejny temat, który powinien 
zostać poruszony według Radnego dotyczy zabezpieczenia miejsca wypadku. Policja przyjeżdżając 
na miejsce wypadu najpierw zajmuje się administrowaniem, pisaniem protokołu. Często zapomina 
się  o  właściwym  zapewnieniu  bezpieczeństwa  osobom,  które  znalazły  się  w  pobliżu  miejsca 
wypadku.  Ostatnią istotną sprawą poruszą przez Radnego Wiesława Pióro było wyeliminowanie 
zagrożenia jakie stanowią nieoznakowani piesi, rowerzyści, motocykliści. Prowadzone są akcje w 
szkołach dla dzieci, gdzie rozdawane są przy tym kamizelki odblaskowe. Aby zapewnić i poprawić 
bezpieczeństwo poruszania się pieszych, rowerzystów, powinni oni obowiązkowo zwłaszcza poza 
obszarem  zabudowania  nosić  kamizeli  odblaskowe,  które  umożliwią  kierowcy  samochodu 
zauważenie takiej osoby z dużej odległości.

Komendant  Miejskiej  Policji  w  Nowym  Sączu  Henryk  Koział  odpowiadając  Radnemu 
Wiesławowi Pióro, na kwestie przez niego poruszone wyjaśnił, iż nie ma niepokojących objawów, 
które sygnalizowałyby, że w Powiecie Nowosądeckim jak i  samym mieście Nowym Sączu jest 
niebezpiecznie. To wynika bezpośrednio z analizy całego zestawienia od roku 2004 do 2011. We 
wszystkich  kategoriach  przestępczości  zawartych  zostało  siedem najczęstszych  kategorii  są  to: 
włamania, kradzieże, rozboje, bójki, pobicia oraz uszkodzenia mienia. Przyglądając się zestawieniu, 
zauważalny jest spadek przestępczości w porównaniu do roku 2004, o blisko 2/3 się zmniejszyło. 
Obecnie występuje 25-30% zdarzeń z roku 2004. Od przełomu roku 2005/2006 do chwili obecnej 
ten trend utrzymuje się w formie spadkowej, przy jednocześnie poprawiającej się skuteczności i 
jakości działań policji w wykrywaniu tych przestępstw.  Podnosi się zdecydowanie wykrywalność 
np.  w  kategorii  kradzieże  pojazdów  z  ok.  70  pojazdów  w  2005/2006  r.  przy  wykrywalności 
sięgającej 20%. Obecne jest to 40-50% odnalezionych samochodów, przy jednoczesnym spadku 
ilości  skradzionych  pojazdów.  Tendencje  te  są  prawidłowe.  W  żadnej  
z  siedmiu  kategorii,  nie  zostałby  zanotowany  spadek  dynamiki,  co  oznacza,  że  było  mniej 
przestępstw przy lepszej skuteczności i wzroście wykrywalności tych przestępstw w roku 2011.  
W zestawieniu został odnotowany wzrost wypadków drogowych ze skutkiem śmiertelnym. Wiąże 
się to z dezlokacją służb z miejsc, które wynikają z analiz. Komendant zapewniał, iż śledzony jest 
każdy  przypadek  tych  wypadków,  które  niosą  za  sobą  tragiczne  skutki.  Analiza  taka  zakłada 
czynniki  takie  jak  pora  dnia,  tygodnia,  czy  warunki  atmosferyczne.  Z  zestawienia  takiego 
wyciągane są wnioski. 
Często nie ma sygnału dotyczącego problemu organizowania rajdów samochodowych późną nocą. 
Rajdy te są bardzo popularne zwłaszcza na drogach gminnych, powiatowych, ale również na drodze 
krajowej. Sprawa przede wszystkim dotyczy rajdów na terenie gminy Korzenna, Wilczyska. Radny 
sugerował, żeby policja późną porą ustawiała radary, w miejscu gdzie te rajdy się odbywają. Często 
młodzi  ludzie  wracają  późnym  wieczorem  z  imprez,  analizując  wiek  uczestników  ruchu 
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drogowego, w którym dochodzi do wypadków drogowych i ponieśli śmierć. Na 25 przypadków 
wypadków ze skutkiem śmiertelnym byli  to młodzi ludzie w wieku 17- 25 lat.  Tą grupą ludzi 
należy najbardziej się zająć poprzez edukację. Powołane komisje zdaniem komendanta są bardzo 
ważne dla działań profilaktycznych. W takich komisjach są powołani policjanci z ruchu drogowego. 
Z reguły są to ci, którzy byli na miejscu zdarzenia oraz przedstawiciel zarządcy drogi. Zawsze mile 
widziany jest sołtys czy też przedstawiciel rady gminy, powiatu.  Wspólnie badają okoliczności 
zdarzenia wypadku ze skutkiem śmiertelnym. Członkowie komisji pracują, by można było złożyć 
wnioski, czy możliwe było zapobiegnięcie wypadkowi. W czasie tej wizji stwierdza się, m.in.: złe 
oznakowanie,  niekorzystne  doświetlenie  itd.,  dlatego  ważne  jest  sporządzenie  protokołu,  by 
wszelkie  usterki  można  było  naprawić,  tak  by  nie  doszło  do  kolejnego  incydentu.  Często  do 
wypadku ze skutkiem śmiertelnym dochodzi przez tzw. brawurową jazdę, dlatego komisja w tych 
przypadkach nie ma większego wpływu.
Komendant nadmienił, iż wszelkie sygnały radnych, mieszkańców stara się dokładnie wyjaśniać  
i wyciągać wnioski. Komendant zwrócił się do zebranych z prośbą, jeśli byłyby jakieś przypadki, 
o których zechcieliby się podzielić prosi o natychmiastowe zgłoszenie. Komendant odniósł się do 
poruszanej przez Radnego kwestii tj., zabezpieczenia miejsc wypadków drogowych. Do wypadków 
drogowych poważnych zawsze kierowane są zespoły pogotowia wypadkowego. Są to radiowozy 
ABO,  ambulanse  pogotowia  drogowego,  odpowiednio  wyposażone,  oświetlone.  Komendant 
poinformował,  iż  nie  miał  sygnałów,  że  wypadek  drogowy  w  szczególności  ze  skutkiem 
śmiertelnym nie  był  prawidłowo oznakowany czy zabezpieczony.  Takie  są  wymogi  procesowe. 
Jednocześnie zwrócił się z prośbą do Radnego Wiesława Pióro, jeśli posiada inne informacje to 
prosi  o  ich  przedstawienie,  tak  by  wykorzystać  je  w  procesie  szkolenia.  Jeśli  chodzi  o  akcję 
związaną „bądź widocznym na drodze” wspólnie ze starostwem i prezydentem miasta, wójtami  
i burmistrzami prowadzi się takie akcje i rozdaje kamizelki i opaski w czasie spotkań. Prowadzi się 
na szeroką skalę akcje informacyjne i  prewencyjne. W tym czasie, kiedy odbywają się różnego 
rodzaju nabożeństwa w kościołach, policjanci z ruchu drogowego zespołu ds. prewencji występują 
z krótkimi referatami w kościołach, szkołach, itp. 
Radny Powiatu Nowosądeckiego Antoni Poręba przytoczył sytuację, która się mu przytrafiła na 
drodze  Biała  Niżna  –  Grybów.  Pan  radny  podziela  zdanie  pana  radego  Wiesława  Pióro,  że 
funkcjonariusz policji powinien większą uwagę zwrócić na bezpieczeństwo poruszających się osób, 
w  momencie,  kiedy  dojedzie  do  nieszczęśliwego  wypadku.  Radny  zawrócił  się  z  prośbą  
o zwrócenie uwagi  na taki  fakt,  aby w przyszłości móc wyeliminować zagrożenia,  jakie  mogą 
nastąpić w wyniku utrudnień na drodze z powodu wypadku samochodowego.

Radny Powiatu Nowosądeckiego Włodzimierz Oleksy zapytał Komendanta ile wakatów obecnie 
posiada  Sądecka  Miejska  Komenda  Policji  w  Nowym  Sączu,  oraz  ile  z  tego  znajduje  się  w 
podległych  posterunkach  i  komisariatach  policji  znajdujących  się  na  terenie  Powiatu 
Nowosądeckiego.  Radny  jest  zainteresowany,  jakie  działania  zostały  podjęte,  aby  uzupełnić  te 
wakaty. 

Komendant  Miejskiej  Policji  w Nowym Sączu Henryk Koział  przedstawił  raport  dotyczący 
zatrudnienia. W Komendzie Miejskiej jest 474 etatów policyjnych, z czego 32 są to wakaty, które 
rozkładają się równo we wszystkich jednostkach. W przypadku, kiedy wolne miejsca dotyczyłyby 
tylko jednego komisariatu spowodowałoby to znaczne utrudnienia niektórych wydziałów i pionów. 
Policjanci zostali poinformowani, że wszyscy mają być w pogotowiu, aby sprawnie zabezpieczyć 
imprezę,  jaką  jest  Euro  2012.  Zostały  podjęte  starania,  które  mają  na  celu  zatrzymanie  części 
policjantów,  którzy  zostali  skierowani  z  Krakowa,  aby  utrzymać  porządek  na  terenie  Powiatu 
Nowosądeckiego  w  czasie  rozgrywek  Euro  2012.  Komendant  nadmienił,  iż  stara  się  tak 
zagospodarować tymi  siłami,  którymi  dysponuje,  aby  zabezpieczyć  porządek na  terenie  miasta
 i całego powiatu. Służby te są kierowane w miejsca najbardziej zagrożone, które są wskazane przez 
radnych, sołtysów itp. Komendant Miejskiej Policji Henryk Koział złożył na ręce pana Starosty 
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podziękowania za wspieranie wspólnych inicjatyw, które zmierzają do tego, aby braki kadrowe oraz 
w sprzęcie wspólnie uzupełnić. 

Radny Powiatu  Nowosądeckiego Józef  Świgut prosi  o  przedstawienie  opinii  zdarzenia,  które 
miało  miejsce  na  drodze  w  pobliżu  Nowego  Sącza,  za  wiaduktem  kolejowym.  Policja  jadąca 
oznakowanym pojazdem prosiła  przez  głośnik,  aby  kierujący  jechał  za  radiowozem.  Kierowca 
jechał za radiowozem dłuższą chwilę do zajazdu nowosądeckiego parkingu. 

Komendant  Miejskiej  Policji  w  Nowym  Sączu  zwrócił  się  z  prośbą  do  radnych,  aby  nie 
przytaczali  poszczególnych  przypadków.  Odnosząc  się  do  wypowiedzi  pana  radnego  Józefa 
Świguta, należy wziąć pod uwagę szereg różnych aspektów. Jednym z nich jest to czy pojazd był, 
oznakowany, czy interwencja ta odbyła się na ruchliwej drodze. W przypadku, kiedy radiowóz był 
oznakowany i odbywało się to na ruchliwym odcinku jezdni funkcjonariusz policji miał możliwość 
zastosowania  procedury,  jaką  zastosował.  Jednak  należy  poznać  wszystkie  szczegóły  danego 
zdarzenia, dlatego pan komendant szerzej wyjaśni całą sprawę po zakończeniu obrad Sesji. 

Radny  Powiatu  Nowosądeckiego  Zenon  Szewczyk  zwracając  się  do  Komendanta  pochwalił 
policjantów za wysoką kulturę.  Pan radny powrócił  do zagadnień,  które  zostały poruszone  rok 
wcześniej, kiedy poprzedni komendant obiecał dostarczyć informacji dotyczącej sprawy wywozu 
niebezpiecznych odpadów - to były beczki oleju napędowego zrzucane do Dunajca. Na obecną 
chwilę  informacji  tych  radny  nie  uzyskał,  dlatego  prośba  jest,  aby  móc  uzyskać  informację  o 
efektach dochodzenia oraz kto był sprawcą tego zdarzenia. 

Komendant Miejskiej Policji w Nowym Sączu Henryk Koział  zwracając się bezpośrednio do 
Radnego Zenona Szewczyka, obiecał przekazać informację dotyczące tego problemu.  Skierował 
podziękowania za przychylne słowa dotyczące kultury pracy policjantów. Obecnie w policji pracuje 
dużo bardzo młodych policjantów (stanowią oni 75% kadry), których trzeba uczyć nie tylko pracy, 
ale również sposobu postępowania w trudnych, stresujących sytuacjach.

Starosta Nowosądecki Jan Golonka podziękował komendantowi za bardzo dobrą
współpracę. Policja nie jest winna za przepisy obowiązujące w Polsce. Pochwalił również działania 
prewencyjne policjantów. 

Radny Powiatu  Nowosądeckiego  Stanisław Mrzygłód  podziękował  funkcjonariuszom policji, 
którzy sprawnie i szybko przeprowadzili oględziny zdarzenia, w którym uczestniczył.

Komendant Miejskiej Policji w Nowym Sączu Henryk Koział podziękował Staroście za  każde 
życzliwe słowo, które dodaje energii  do lepszej pracy. W lipcu nastąpiło przeniesienie siedziby 
policji .Całe to przedsięwzięcie było ogromne jeśli chodzi o organizację i logistykę. Przeniesienie
 i uruchomienie wszystkich wydziałów w jednym miejscu z 4 punktów miasta przy zachowaniu 
normalnej rytmiki służby nie było łatwe. W analizie nie było żadnego tąpnięcia do chwili obecnej 
w  nowym  obiekcie  zostało  przyjętych  już  prawie  15  tys.  interesantów,  gdyż  system  jest 
elektronicznie  dozorowany.  Jest  prowadzona  elektroniczna  rejestrację  interesantów.  Jest  system 
recepcyjny i  widać,  że ten obiekt jest  potrzebny mieszkańcom miasta  i  powiatu,  oraz gościom, 
którzy odwiedzają Sądecczyznę.

Członek Zarządu Powiatu Nowosądeckiego Ryszard Poradowski podziękował komendantowi 
Pawłowi Motyce oraz komendantowi Basiadze za drobną pomoc podczas wizyty delegacji z Serbii. 
Delegacja, w której uczestniczył zastępca komendanta straży pożarnej i  służb bezpieczeństwa w 
randze vice ministra to był główny szef z Belgradu. To była delegacja państwowa i bez tej pomocy 
ze  strony  miejskiej  straży  pożarnej  wizyta  nie  doszłaby do  skutku,  albo  nie  przebiegałaby tak 
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pomyślnie.

Przyjęcie informacji z działalności za 2011 rok: 

2) Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w Nowym Sączu. 

Radny Powiatu Nowosądeckiego Wiesław Pióro uważa, że pokazywanie drobnych nie dociągnięć 
jest najlepszym sposobem na wzajemne doskonalenie się. W kwestii straży pożarnej ma trzy krótkie 
pytania. Radny nadmienił, iż komendant policji poinformował, iż możemy czuć się bezpiecznie, zaś 
sprawozdanie straży pokazuje najwięcej wyjazdów straży w całym województwie.  Bardzo duży 
udział straży dotyczył podtopień. Radny zwrócił się z pytaniem ile jest faktycznie zdarzeń losowych 
w stosunku, do których straż powinna i musi reagować, a ile to jest ratowanie zaniedbań rzeczy, 
które można było i powinno się zrobić wcześniej, a nie w momencie jak woda nas zalewa. Drugie 
pytanie dot. fałszywych alarmów. Pomimo spadku w dalszym ciągu jest to bardzo duży procent. 
Wyeliminowanie gotowości bojowej to jest  brak możliwości udzielenia pomocy tym, którzy tej 
pomocy  najbardziej  potrzebują.  Trzecie  pytanie  dot.  bezpieczeństwa  przeciwpożarowego.  Straż 
również  ma  za  zadanie  odbieranie  obiektów  pod  względem  zgodności  z  przepisami 
przeciwpożarowymi.  W  związku  Radny  skierował  prośbę  w  kierunku  nadzoru  budowlanego  
i również w kierunku straży żeby lobbować do odpowiednich służb i nie obciążać inwestora tym, że 
obiekt nie spełnia wymogów tj. bezpieczeństw BHP czy przeciwpożarowych. Zdaniem Radnego 
Wiesława Pióro cały sztab projektantów też za coś powinien odpowiadać. To nie jest temat tylko 
straży pożarnej, ale znacznie szerszy ważny dla rozwoju przedsiębiorczości a przede wszystkim dla 
bezpieczeństwa obywateli.

Radny Powiatu Nowosądeckiego Antoni Poręba  podziękował służbom straży za trudną pracę. 
Radny  wspomniał,  iż  na  terenie  gminy  Grybów  odnotowano  dwa  wypadki  śmiertelne 
spowodowane  pożarami.  Jeden  w  Wyskitnej  koło  Grybowa.  Ta  jednostka  posiada  samochód. 
Patrząc na statystyki uważa, że są to samochody 40 letnie. Radny zwrócił się z prośbą do Zarządu, 
aby  wspólnie  
z wójtem Gminy Grybów tych społeczników zauważyć. Dodatkowo zwrócił się do Państwowej 
Straży Pożarnej, aby wyposażyć tą jednostkę straży w samochód najlepszej, jakości. Znajdują się 
tam  różne  zabudowania,  zagrożeń  jest  wiele  i  brakuje  tam  basenu  wody.  Mając  na  uwadze 
nieszczęśliwe wypadki, Radny prosi, by wspólnymi siłami tych społeczników wspomóc, docenić 
m.in. zakupem samochodu.

Komendant  Miejskiej  Straży  Pożarnej  w  Nowym  Sączu  podziękował  panu  Ryszardowi 
Poradowskiemu za dostrzeżenie pracy, jaką wykonuje straż pożarna.  Jeżeli ktoś zwraca się prośbą 
to służby straży pożarnej starają się wywiązać z tego jak najlepiej potrafią. W przypadku działań 
związanych z podtopieniami, ile jest z tego wypadków losowych a ile zaniedbań komendant z pełną 
odpowiedzialnością poinformował, że po powodziach w latach 1997, 2007 i kilku podtopieniach w 
większości  przypadków są  to  zdarzenia  losowe.  Po  każdej  ulewie,  powodzi,  infrastruktura  jest 
poprawiana np. wały są podnoszone, przepusty udrażniane i na chwilę obecną możemy się czuć 
bezpiecznie.  W stosunku do roku 2010 interwencje znacznie spadły.  Komendant  zaznaczył i  są 
sytuacje, którym się nie da zaradzić. Jeżeli chodzi o fałszywe alarmy to w skali roku 2010 nastąpił 
ogromny  spadek  tych  incydentów.  Straż  dysponuje  takimi  jednostkami,  które  pozwalają 
rejestrować, nagrywać i identyfikować numery telefonów. Jednak dużo telefonów na rynku jest nie 
rejestrowanych i oczywiście po każdym fałszywym alarmie straż występuje do policji, która stara 
się, ustala i namierza anonimy. W roku ubiegłym takich zgłoszeń było ponad 100. Trzecie pytanie, 
na które odpowiedział komendant dotyczyło bezpieczeństwa obiektów w czasie odbiorów. To jest 
problem, prawa obowiązującego, które czasem jest wadliwe. Straż stara się podejść życiowo do 
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odbioru,  nie  oznacza  to,  że  przymyka  oko  na  niektóre  sprawy,  ale  stara  się  podpowiedzieć 
inwestorom,  co  należy  zrobić.  Komendant  dodał,  iż  stara  się  rozumieć  inwestorów.  Często 
zmieniają się przepisy o dopracowanie dokumentacji, których projektant nie dopatrzył. Komendant 
uważa, że  nie może sobie pozwolić, aby na to przymknąć oko, bo bierze odpowiedzialność za 
zagrożenie życia i zdrowia. Jeżeli stwierdzi zagrożenie życia i zdrowia, a sprawy ewakuacyjne są 
tutaj  takim  elementem  spełniającym  obiekt  do  zagrożeń  życia  i  zdrowia  wówczas  jest 
rygorystyczny. Na ten bałagan prawny nie ma wpływu, stara się wykonywać jak najlepiej swoją 
pracę i żeby ludzie czuli się bezpiecznie, jeżeli chodzi o bezpieczeństwo pożarowe. Komendant 
podziękował również Radnemu Antoniemu Porębie za dostrzeżenie pracy straży. Już wcześniej było 
wiadomo o problemie braku samochodów. Te, które znajdują się w jednostkach OSP są wiekowe 
30-40  letnie.  Niedawno  pojawił  się  trend  dofinansowania  samochodów  dla  jednostek  OSP. 
Komendant nadmienił, iż dopłaca ok.100 tys. zł Związek ochotniczej straży pożarnej dopłaca 150 
tys. zł, a koszt trzeciego samochodu wynosi ok. 600 tys. zł. W związku z powyższym 350 tys. 
brakuje. Jest to duży problem i wydatek. Została podjęta decyzja, aby dofinansować ze wszelkich 
środków nie samochody stare z zagranicy, lecz nowe. Powstają projekty, które dofinansowują zakup 
samochodów dla samorządów wyższego szczebla. Rok 2011 był bezpieczniejszy. Po 1 kwartale 
tego  roku,  2012  nie  będzie  optymistyczny.  W roku  ubiegłym  był  pożar  tylko  z  jedną  osobą 
śmiertelną i to w Nowym Sączu. W tym roku mamy trzy pożary z ofiarami śmiertelnymi, wszystkie 
na terenie Powiatu Nowosądeckiego. Drugie to pożar suchych traw. Komendant poinformował, iż 
rok był sprzyjający. Po mroźnej i krótkiej zimie przyszła sucha, ciepła pora. Pożary się skończyły, 
bo zaczął padać deszcz. Co roku problem wypalania poprawiała aura tj. wilgotna pogoda i deszcz. 
Problem największy występuje w Dolinie Popradu. 

Przyjęcie informacji z działalności za 2011 rok: 

3) Powiatowego Zarządu Dróg.

4) Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie.

5) Domu Pomocy Społecznej w Zbyszycach.

6) Powiatowego Ośrodka Wsparcia dla Osób z Zaburzeniami Psychicznymi

    w Zbyszycach.

7) Domu Pomocy Społecznej w Klęczanach.

8) Domu Pomocy Społecznej w Muszynie.

9) Powiatowego Ośrodka Wsparcia dla Osób z Zaburzeniami Psychicznymi w Muszynie.

Radny Powiatu Nowosądeckiego Adam Mazur  zwrócił się z prośbą do Rady o docenienie pracy 
dyrektorów Domów Pomocy  Społecznej i wsparcie ich pomocą finansową. 

Sprawozdania  nie  były  przedstawiane  w  całości,  zostały  przyjęte  bez  uwag  i  stanowią 
załączniki do protokołu.

Ad. 8.
Podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  zmian  w  budżecie  Powiatu 
Nowosądeckiego na 2012 rok. 

Maria Jękot Skarbnik Powiatu  przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu 
Nowosądeckiego na 2012 rok. W związku z uzyskaniem dofinansowania z Funduszu Solidarności Unii 
Europejskiej  w kwocie  2.808.865 zł  przeznaczonych  na  realizację  zadań związanych  z  usuwaniem 
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skutków powodzi dokonuje się zwiększenia wydatków w dziale Transport i łączność, z tego wydatków 
bieżących o 1.881.433 zł na remonty dróg powiatowych uszkodzonych w czasie tej powodzi i wydatków 
majątkowych o 927.432 zł na trzy zadania inwestycyjne, w tym na:

 -  odbudowę mostu w ciągu drogi powiatowej Nawojowa – Bącza Kunina,
- odbudowę przepustu pod drogą powiatową Podole Górowa Łęka,
- odbudowę mostu w ciągu drogi powiatowej Roztoka Wielka.

Zwiększa się także dochody bieżące w dziele Pomoc społeczna w związku z uzyskaniem odszkodowania 
od  ubezpieczyciela  w kwocie  22.896  zł  za  zalanie  części  pomieszczeń  biurowych  w Powiatowym 
Centrum Pomocy Rodzinie. Jednocześnie dokonuje się zmniejszenia dochodów i wydatków bieżących o 
kwotę  28.00 zł  w dziale  Ochrona zdrowia – z  powodu niezrealizowania  począwszy od 2012 roku 
dochodów pochodzących z korekt składek na ubezpieczenia zdrowotne bezrobotnych., ponieważ nie są 
one przekazywane przez ZUS na dochody budżetu Powiatu. Ponadto przenosi się wydatki bieżące w 
kwocie 10.000 zł z działu Oświata i wychowanie do działu Edukacyjna opieka wychowawcza -  w celu 
uzupełnienia  kwoty  dotacji  na  zadania  realizowane  przez  Poradnię  Psychologiczno-Pedagogiczną  
w Nowym Sączu.
Wprowadzone zmiany powodują zwiększenie dochodów i wydatków budżetu Powiatu Nowosądeckiego 
na 2012 rok o kwotę 2.803.761 zł.

Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  Pan  Marek  Kwiatkowski  przedstawił  opinię  Komisji  do 
projektu uchwały.
Opinia Komisji jest pozytywna.

Przewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Wiesław Basta poddał projekt uchwały pod 
głosowanie.
Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 24
W wyniku głosowania otrzymano:
24 głosy – za,
0 głosów – przeciw,
0 głos – wstrzymujący się.

Przewodniczący Rady Powiatu Wiesław Basta stwierdził, że w wyniku głosowania:

Uchwała  Nr  159/XIV/2012  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  z  dnia  30  marca  2012  r.  
w sprawie zmian w budżecie Powiatu Nowosądeckiego na 2012 rok została podjęta. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 9.
Podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  powierzenia  Miastu  Nowy  Sącz 
realizacji zadania publicznego w zakresie prowadzenia ośrodka interwencji kryzysowej.

Halina Hajtek Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Nowym Sączu przedstawiła 
projekt uchwały w sprawie powierzenia Miastu Nowy Sącz realizacji zadania publicznego w zakresie 
prowadzenia ośrodka interwencji kryzysowej. Zgodnie z art. 4 ust. 1 pkt. 3 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 
r. o samorządzie powiatowym (j. t. z 2001 r. Dz. U. Nr 142, poz. 1592 z późn. zm.) powiat wykonuje 
określone ustawami zadania publiczne w zakresie opieki społecznej. Ta sama ustawa w art. 5 ust. 2 
przewiduje możliwość zawierania przez powiat porozumień w sprawie powierzenia prowadzenia zadań 
publicznych  z  jednostkami  lokalnego  samorządu  terytorialnego,  które  to  porozumienia  podlegają 
ogłoszeniu  w  wojewódzkim  dzienniku  urzędowym.  Podejmowanie  uchwał  w  sprawie  powierzenia 
prowadzenia zadań publicznych należy do wyłącznej właściwości rady powiatu (art. 12 pkt 8a ustawy
 o samorządzie powiatowym). Z kolei na podstawie art. 19 pkt 12 ustawy z dnia 12 marca 2004 roku o 
pomocy społecznej (Dz. U. z 2009 r. Nr 175 poz. 1362 z późn. zm.) oraz art. 6 ust. 3 pkt. 4 ustawy z dnia 
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29 lipca 2005 roku o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie (Dz. U. z 2005 r. Nr 180 poz. 1493 z późn. 
zm.),  do  zadań  własnych  powiatu  należy  prowadzenie  ośrodków  interwencji  kryzysowej,  a  także 
zapewnienie  osobom dotkniętym przemocą w rodzinie  miejsc  w ośrodkach interwencji  kryzysowej. 
Utworzenie i  prowadzenie ośrodka interwencji  kryzysowej  w terminie  do 31 marca 2012 roku jest 
ponadto zaleceniem pokontrolnym do kontroli kompleksowej Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w 
Nowym Sączu  przeprowadzonej  przez  zespół  kontrolny  Małopolskiego  Urzędu  Wojewódzkiego  w 
Krakowie. Mając na uwadze okoliczność, iż koszty utworzenia ośrodka interwencji kryzysowej znacznie 
przewyższają  możliwe  do  ponoszenia  przez  Powiat  Nowosądecki  koszty  wynikające  z  podpisania 
porozumienia  z  Miastem Nowy Sącz,  na  terenie  którego  funkcjonuje  Sądecki  Ośrodek Interwencji 
Kryzysowej celowe i uzasadnione ekonomicznie jest powierzenie Miastu Nowy Sącz prowadzenia tego 
zadania. W związku z powyższym podjęcie uchwały jest w pełni uzasadnione.

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Józef Głód przedstawił opinię Komisji do projektu 
uchwały.
Opinia Komisji jest pozytywna.

Przewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Wiesław Basta poddał projekt uchwały pod 
głosowanie.
Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 27
W wyniku głosowania otrzymano:
27 głosy – za,
0 głosów – przeciw,
0 głos – wstrzymujący się.

Przewodniczący Rady Powiatu Wiesław Basta stwierdził, że w wyniku głosowania:
Uchwała  Nr  160/XIV/2012  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  z  dnia  30  marca  2012  r.  
w sprawie powierzenia Miastu Nowy Sącz realizacji zadania publicznego w zakresie prowadzenia 
ośrodka interwencji kryzysowej została podjęta. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 10.
Podjęcie uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie określenia szczegółowych warunków 
umorzenia w całości lub części, odroczenia terminu płatności, rozłożenia na raty lub odstąpienia od 
ustalenia  opłaty  za  pobyt  dziecka w rodzinie  zastępczej  spokrewnionej,  w rodzinie  zastępczej 
zawodowej, rodzinie zastępczej niezawodowej, rodzinnym domu dziecka, w placówce opiekuńczo-
wychowawczej,  regionalnej  placówce  opiekuńczo-terapeutycznej  i  interwencyjnym  ośrodku 
preadopcyjnym.

Halina Hajtek Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Nowym Sączu przedstawiła 
projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  szczegółowych  warunków  umorzenia  w  całości  lub  części, 
odroczenia terminu płatności, rozłożenia na raty lub odstąpienia od ustalenia opłaty za pobyt dziecka w 
rodzinie zastępczej spokrewnionej, w rodzinie zastępczej zawodowej, rodzinie zastępczej niezawodowej, 
rodzinnym domu dziecka, w placówce opiekuńczo-wychowawczej, regionalnej placówce opiekuńczo-
terapeutycznej i interwencyjnym ośrodku preadopcyjnym. Z dniem 1 stycznia 2012 roku weszła w życie 
ustawa z dnia 9 czerwca 2011 roku o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej. Zgodnie z art. 194 
ust.2 w/w ustawy rada powiatu określa, w drodze uchwały, szczegółowe warunki umorzenia w całości lub 
części,  łącznie  z  odsetkami,  odroczenia  terminu  płatności,  rozłożenia  na  raty  lub  odstępowania  od 
ustalenia opłaty za pobyt dziecka w pieczy zastępczej. Uchwała określa warunki, w których przewidziane 
ustawą możliwości odstąpienia od ustalenia odpłatności mogą być zastosowane. Obok uwzględnienia 
sytuacji  dochodowej, socjalnej i  zdrowotnej osób zobowiązanych do takiej odpłatności,  podstawową 
przesłanką zastosowaną w uchwale jest fakt aktywnego udziału osób w rozwiązaniu i przezwyciężaniu 

PROTOKÓŁ Nr 14/XIV/2012 30 marca 2012 r. 12



sytuacji, powodującej konieczność pobytu dziecka w pieczy zastępczej. Tym samym rozwiązania zawarte 
w uchwale będą przyczyniać się do skracania okresu pobytu dziecka w pieczy zastępczej i wspierać osoby 
i  rodziny,  które  podjęły  wysiłek  odzyskania  zdolności  pełnego  i  poprawnego  wypełniania  funkcji 
opiekuńczo-  wychowawczej.  W związku  z  powyższym  podjęcie  stosownej  uchwały  uznaje  się  za 
zasadne.

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Józef Głód przedstawił opinię Komisji do projektu 
uchwały.
Opinia Komisji jest pozytywna.

Przewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Wiesław Basta poddał projekt uchwały pod 
głosowanie.
Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 25
W wyniku głosowania otrzymano:
25 głosy – za,
0 głosów – przeciw,
0 głos – wstrzymujący się.

Przewodniczący Rady Powiatu Wiesław Basta stwierdził, że w wyniku głosowania:
Uchwała  Nr  161/XIV/2012  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  z  dnia  30  marca  2012  r.  
w sprawie określenia szczegółowych warunków umorzenia w całości lub części, odroczenia terminu 
płatności,  rozłożenia na raty lub odstąpienia  od ustalenia  opłaty za  pobyt  dziecka w rodzinie 
zastępczej  spokrewnionej,  w rodzinie  zastępczej  zawodowej,  rodzinie  zastępczej  niezawodowej, 
rodzinnym  domu  dziecka,  w  placówce  opiekuńczo-wychowawczej,  regionalnej  placówce 
opiekuńczo-terapeutycznej i interwencyjnym ośrodku preadopcyjnym została podjęta. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 11.
Podjęcie  uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie zatwierdzenia planu finansowego 
podziału środków PFRON przeznaczonych na realizację zadań na rzecz osób niepełnosprawnych w 
Powiecie Nowosądeckim w 2012 r.

Halina Hajtek Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Nowym Sączu przedstawiła 
projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu finansowego podziału środków PFRON przeznaczonych 
na realizację zadań na rzecz osób niepełnosprawnych w Powiecie Nowosądeckim w 2012 r. W związku 
z ustawowym obowiązkiem podziału przez Radę Powiatu przyznanych Powiatowi Nowosądeckiemu 
środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na zadania, określone jak w 
Uchwale, poniżej przedstawiamy propozycję podziału środków. Podziału dokonano w oparciu o wytyczne 
przedstawione w piśmie Prezesa Zarządu PFRON z dnia 16 marca 2012 r. znak: WF/248w/2012: II. 
Podział  szczegółowy:  A.  W zakresie  rehabilitacji  zawodowej:  1.kwotę  500.000,00  przeznaczono na 
zadanie “przyznawanie osobom niepełnosprawnym środków na rozpoczęcie działalności gospodarczej, 
rolniczej albo na wniesienie wkładu do spółdzielni socjalnej ( dla ok. 15 osób), 2.dokonywanie zwrotu 
kosztów wyposażenia stanowiska pracy osoby niepełnosprawnej - na zadanie to przeznaczono kwotę 
500.000,00 zł. W ramach tej kwoty istnieje możliwość dofinansowania do ok. 15 stanowisk pracy dla 
osób niepełnosprawnych. Średni koszt stanowiska ok. 33.000,00 zł. 3.szkolenia i przekwalifikowania osób 
niepełnosprawnych przeznaczono kwotę 20.000,00 - (zadanie realizowane przez PUP). 4.finansowanie 
instrumentów oraz usług rynku pracy dla osób niepełnosprawnych poszukujących pracy niepozostających 
w zatrudnieniu przeznaczono kwotę 40.000,00 - (zadanie realizowane przez PUP). Przy podziale środków 
nie  uwzględniono:  dofinansowanie  kosztów  poniesionych  przez  pracodawcę  w  związku  
z przystosowaniem tworzonych lub istniejących stanowisk pracy, stosownie do potrzeb wynikających  
z  niepełnosprawności  osób  na  nich  zatrudnionych  (brak  zainteresowania  ze  strony  pracodawców), 
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dofinansowań do oprocentowania kredytów bankowych zaciągniętych przez osoby niepełnosprawne na 
kontynuowanie działalności gospodarczej lub prowadzenie własnego bądź dzierżawionego gospodarstwa 
rolnego – art. 13 (w ostatnich latach nie składano wniosków, co wskazuje na brak zainteresowania tą 
formą pomocy), szkoleń i przekwalifikowań osób niepełnosprawnych organizowanych przez pracodawcę 
-  art.41  ustawy  (brak  zainteresowania  pracodawców),  dokonywanie  zwrotu  kosztów  zatrudnienia 
pracowników pomagających pracownikom niepełnosprawnym w pracy – art. 26d (brak zainteresowania 
pracodawców). Zadania zlecane zgodnie z  art.  36 (art.35a ust.1  pkt.9c).  B. W zakresie  rehabilitacji 
społecznej:  1.turnusy rehabilitacyjne przydzielono kwotę  650.000,00 zł.  (dla  ok.770 osób).  2.Kwotę 
750.000,00  zł.  przeznaczono  na  likwidację  barier  architektonicznych,  w  komunikowaniu  się  
i  technicznych.  W  ramach  powyższej  kwoty  planuje  się  dofinansowanie  dla  ok.  8  osób 
niepełnosprawnych w zakresie likwidacji barier architektonicznych i ok. 30 osób w zakresie likwidacji 
barier w komunikowaniu się i technicznych. 3.środki na istniejące WTZ-y przydzielono na poziomie 
zobowiązania ustalonego przez PFRON a dotyczącego funkcjonowania istniejących warsztatów terapii 
zajęciowej (14.796,00 koszt rocznego pobytu jednego uczestnika w warsztacie terapii zajęciowej w 2011r. 
tj 1.233,00 zł. miesięcznie na jednego uczestnika – jest to 90 % ogólnych kosztów działania warsztatów). 
Kwota – 2.929.608,00 zł. dla 198 uczestników wtz. 4.środki w wysokości 941.181,00 zł. przydzielono na 
dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze.

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Józef Głód przedstawił opinię Komisji do projektu 
uchwały.
Opinia Komisji jest pozytywna.

Przewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Wiesław Basta poddał projekt uchwały pod 
głosowanie.
Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania:26
W wyniku głosowania otrzymano:
26 głosy – za,
0 głosów – przeciw,
0 głos – wstrzymujący się.

Przewodniczący Rady Powiatu Wiesław Basta stwierdził, że w wyniku głosowania:
Uchwała  Nr  162/XIV/2012  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  z  dnia  30  marca  2012  r.  
w  sprawie zatwierdzenia  planu  finansowego  podziału  środków  PFRON  przeznaczonych  na 
realizację zadań na rzecz osób niepełnosprawnych w Powiecie Nowosądeckim w 2012 r.,  została 
podjęta. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 12.
Podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  utworzenia  Powiatowej  Poradni 
Psychologiczo-Pedagogicznej w Nowym Sączu.

Zbigniew Czepelak Dyrektor Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu przedstawił projekt uchwały  
w sprawie utworzenia Powiatowej Poradni Psychologiczo-Pedagogicznej w Nowym Sączu. W związku
 z przejęciem od Miasta Nowy Sącz realizacji zadań własnych powiatu z zakresu opieki psychologiczno-
pedagogicznej dla dzieci i  ich rodziców, prawnych opiekunów oraz nauczycieli przedszkoli i  szkół  
z terenu sześciu gmin Powiatu, konieczne jest utworzenie Poradni, która będzie realizowała te zadania,
 a także zadania specjalistyczne dla dzieci niedowidzących, niedosłyszących i z autyzmem.

Radny Powiatu Nowosądeckiego Wiesław Pióro  zwrócił się z prośbą do dyrektora Czepelaka,  
o  wyjaśnienie,  ponieważ  ostatnio  została  uchwalona  uchwała  intencyjna,  która  zakładała,  że 
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powstanie  filia  poradni.  Na komisji  edukacji  przedstawiono wniosek,  że  zamiast  filii  powstaną 
cztery niezależne poradnie, natomiast na komisji statutowej, wniosek zakładał, że zamiast czterech 
poradni, zostanie utworzona filia. Radny prosi o doprecyzowanie informacji. 

Dyrektor  Wydziału  EKS  Zbigniew  Czepelak  odnosząc  się  do  problemu  poruszonego  przez 
radnego  Wiesława  Pióro,  przytoczył  wypowiedź  z  ostatniego  spotkania  komisji  oraz  sesji,  że 
najważniejszym  celem  jest  stworzenie  sieci  poradni  na  terenie  powiatu.  W  drugim  etapie 
nastąpiłoby  przekształcenie  filii  poradni  z  Grybowa,  Krynicy  i  Starego  Sącza  w  filie  poradni 
nowosądeckiej. Są to dwa procesy od siebie niezależne.  Utworzenie poradni w Nowym Sączu jest 
niezbędne, aby zabezpieczyć działania mające na celu funkcjonowania poradni na terenie sześciu 
gmin (specjalistka na terenie całego powiatu).
W przypadku włączenie czy przekształcenia pozostałych poradni pojawia się problem formalno- 
prawny.  Kurator  przekazał  informację,  że  takie  przekształcenia  mogą  się  odbywać,  tylko  
w  przypadku  wcześniejszej  przeprowadzonej  likwidacji  tych  poradni.  Istnieje  konieczność 
przeanalizowania formalno-prawnego, czy przekształcenie musi być poprzedzone likwidacją czy 
nie. Naszym celem nie jest likwidacja, lecz przekształcenie poprzez włączenie. Kwestia to kwestia 
późniejszych działań, które są niezależne od dzisiejszej uchwały. Konieczność uchwalenia uchwały 
wiążę sie z zobowiązań wobec miasta Nowego Sącza. 

Radny Józef Świgut  zwrócił się z prośbą, że część pracowników z pracowni Sądeckiej dostanie 
wypowiedzenie  w  stosunku  pracy.  Praca  w  Poradni  Psychologiczno-  Pedagogicznej  wymaga 
ogromnego  doświadczenia.  Na  komisji  rewizyjnej,  na  którą  zostali  zaproszeni  dyrektorzy 
poszczególnych poradni, którzy wypowiedzieli się na temat swojej pracy.  Okazuje się, że obecnie 
poradnie prowadzą również rehabilitację, jednak tam brakuje sprzętu, dlatego na komisji rewizyjnej 
zostały wystosowane wnioski, do pana dyrektora, w których zawarte są prośby o pomoc w zakupie 
sprzętu rehabilitacyjnego dla niepełnosprawnych dzieci.

Dyrektor  Wydziału  EKS  Zbigniew  Czepelak  jest  to  bardzo  ważny  element  dyskutowany 
dokładnie  na  komisji  edukacji.  Nie  możemy  zagwarantować,  że  zostaną  przyjęci  wszyscy 
pracownicy,  których  miasto  Nowy Sącz  będzie  chciało  zwolnić,  czy  zmniejszyć  zatrudnienie.  
Bo nowo powołany dyrektor będzie musiał dobrać kadrę, które jemu będzie odpowiadać. Dyrektor 
poinformował, iż był na spotkaniu z pracownikami poradni w Nowym Sączu. Dyrektor podkreślił, 
iż  poradnie  dużo  pracują  w  terenie  np.  w  szkołach,  poradnia  nowosądecka  pracuje  inaczej, 
pracownicy mają świadomość, że muszą zmienić sposób działania, ale jesteśmy w trakcie dyskusji 
i na pewno będziemy uwzględniać te osoby.

Radny Zenon Szewczyk poruszył problem komunikacji międzygminnej. Szkoły w Starym Sączu 
cieszyły się dużą popularnością młodzieży zamieszkujących lewą stronę Dunajca. Obecnie, mimo, 
że w założeniu połączenia z Podegrodzia do Starego Sącza istnieją, w rzeczywistości żaden bus na 
tej trasie nie kursuje. Pomimo tych utrudnień, rodzice wysyłają swoje dzieci to szkół w Starym 
Sączu, odwożąc rano i przywożąc wieczorem ze szkoły. Mówiąc o promocji szkół powiatowych, 
powinno wziąć pod uwagę komunikację, która umożliwi młodzieży dostanie się do szkoły.

Dyrektor Wydziału EKS Zbigniew Czepelak  poinformował pana radnego, że pani dyrektor ze 
szkoły  w  Starym  Sączu  rozpoczęła  rozmowy  z  przewoźnikami  na  ten  temat.  Powiat  będzie 
wspomagał ten projekt, ponieważ okazuje się, że jest to dobry interes dla przewoźników zwłaszcza 
że będą mieć klientów.

Przewodniczący Komisji Edukacji Pan Stanisław Mrzygłód przedstawił opinię Komisji do projektu 
uchwały.
Opinia Komisji jest pozytywna.
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Przewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Wiesław Basta poddał projekt uchwały pod 
głosowanie.
Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 26
W wyniku głosowania otrzymano:
26 głosy – za,
0 głosów – przeciw,
0 głos – wstrzymujący się.

Przewodniczący Rady Powiatu Wiesław Basta stwierdził, że w wyniku głosowania:
Uchwała  Nr  163/XIV/2012  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  z  dnia  30  marca  2012  r.  
w sprawie utworzenia Powiatowej Poradni Psychologiczo-Pedagogicznej w Nowym Sączu, została 
podjęta. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 13.
Podjęcie uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie wyboru przedstawicieli Rady Powiatu 
Nowosądeckiego do Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej – 
Sądeckie Pogotowie Ratunkowe w Nowym Sączu.

Jan Golonka Starosta Nowosądecki przedstawił projekt uchwały w sprawie wyboru przedstawicieli 
Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  do  Rady  Społecznej  Samodzielnego  Publicznego  Zakładu  Opieki 
Zdrowotnej – Sądeckie Pogotowie Ratunkowe w Nowym Sączu.

Przewodniczący  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  Wiesław  Basta  poinformował,  iż  Kluby 
Radnych zgłosiły następujących Radnych Rady Powiatu na przedstawicieli  do Rady Społecznej 
Samodzielnego  Publicznego  Zakładu  Opieki  Zdrowotnej  –  Sądeckie  Pogotowie  Ratunkowe  
w Nowym Sączu.

1. Antoni Koszyk,
2. Adam Mazur,
3. Wiesław Pióro,
4. Zenon Szewczyk.

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Uzdrowisk Pan Włodzimierz Oleksy przedstawił opinię Komisji 
do projektu uchwały.
Opinia Komisji jest pozytywna.

Przewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Wiesław Basta poddał projekt uchwały pod 
głosowanie.
Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 26
W wyniku głosowania otrzymano:
25 głosy – za,
0 głosów – przeciw,
1 głos – wstrzymujący się.

Przewodniczący Rady Powiatu Wiesław Basta stwierdził, że w wyniku głosowania:
Uchwała  Nr  164/XIV/2012  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  z  dnia  30  marca  2012  r.  
w  sprawie wyboru  przedstawicieli  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  do  Rady  Społecznej 
Samodzielnego  Publicznego  Zakładu  Opieki  Zdrowotnej  –  Sądeckie  Pogotowie  Ratunkowe  
w Nowym Sączu, została podjęta. 
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Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 14.
Podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  Rady  Społecznej  Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej – Sądeckie Pogotowie Ratunkowe w Nowym Sączu.

Starosta  Nowosądecki  Jan  Golonka  wskazał  Przewodniczącego  Rady  Społecznej 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki  Zdrowotnej –Sądeckie Pogotowie Ratunkowe w 
Nowym Sączu Mieczysława Kiełbasę.
Kandydat wyraził zgodę .

Przewodniczący  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  poinformował,  iż  przedstawicielem 
Wojewody Małopolskiego do Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej – Sądeckie Pogotowie Ratunkowe w Nowym Sączu jest Pani Bogusława Kozłowska.
Pozostali członkowie Rady Społecznej Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej – Sądeckie Pogotowie Ratunkowe w Nowym Sączu będący przedstawicielami Rady 
Powiatu Nowosądeckiego to:

1. Antoni Koszyk,
2. Adam Mazur,
3. Wiesław Pióro,
5. Zenon Szewczyk.

Jan  Golonka  Starosta  Nowosądecki przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  Rady  Społecznej 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej – Sądeckie Pogotowie Ratunkowe w Nowym 
Sączu.

Radny Marian Ryba zwrócił się z prośbą do pana Starosty o wyjaśnienie, kim są osoby powołane 
do  Rady  Społecznej  w  Sądeckim  Pogotowiu,  a  które  nie  wchodzą  w  skład  Rady  Powiatu 
Nowosądeckiego.

Wicestarosta Mieczysław Kiełbasa  odpowiadając na pytanie pana radnego zauważył, że  Pogotowie 
Ratunkowe oprócz powiatu także miasto. W takim przypadku Rada Miasta również powinna wskazać 
swojego przedstawiciela do Rady Społecznej. Pan Grzegorz Chochla jest dyrektorem wydziału Zdrowia 
Miasta Nowy Sącz, pan Jerzy Górka jest byłym radnym w Radzie Powiatu Nowosądeckiego w latach 
2006 - 2010, dodatkowo był członkiem Rady Społecznej. Pan Paweł Motyka reprezentuje tutaj straż 
pożarną, która współpracuje z Pogotowiem Ratunkowym w Nowym Sączu.

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Uzdrowisk Pan Włodzimierz Oleksy przedstawił opinię Komisji 
do projektu uchwały.
Opinia Komisji jest pozytywna.

Przewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Wiesław Basta poddał projekt uchwały pod 
głosowanie.
Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 26
W wyniku głosowania otrzymano:
26 głosy – za,
0 głosów – przeciw,
0 głos – wstrzymujący się.

Przewodniczący Rady Powiatu Wiesław Basta stwierdził, że w wyniku głosowania:
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Uchwała  Nr  165/XIV/2012  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  z  dnia  30  marca  2012  r.  
w sprawie Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej – Sądeckie 
Pogotowie Ratunkowe w Nowym Sączu, została podjęta. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 15.
Podjęcie uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie wzoru legitymacji radnego.

Wiesław  Basta  Przewodniczący  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego przedstawił  projekt  uchwały  
w sprawie wzoru legitymacji radnego.  Zgodnie z § 19 pkt. 5 Statutu Powiatu Nowosądeckiego radny 
otrzymuje  legitymację  potwierdzającą  wykonanie  mandatu,  wydaną  przez  Przewodniczącego.  Wzór 
legitymacji  określa  uchwała  Rady.  Zarząd  Powiatu  Nowosądeckiego  przedstawił  Radnym  Powiatu 
Nowosądeckiego projekt  wzoru legitymacji  radnego podczas  Sesji  Rady.   Po przyjęciu przez Radę 
Powiatu w/w uchwały, Zarząd Powiatu przystąpi do jej realizacji.

Przewodniczący Komisji Statutowej Pan Zygmunt Paruch  przedstawił opinię Komisji do projektu 
uchwały.
Opinia Komisji jest pozytywna.

Przewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Wiesław Basta poddał projekt uchwały pod 
głosowanie.
Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 26
W wyniku głosowania otrzymano:
26 głosy – za,
0 głosów – przeciw,
0 głos – wstrzymujący się.

Przewodniczący Rady Powiatu Wiesław Basta stwierdził, że w wyniku głosowania:
Uchwała  Nr  166/XIV/2012  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  z  dnia  30  marca  2012  r.  
w sprawie wzoru legitymacji radnego, została podjęta. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 16.
Podjęcie uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie zmiany Uchwały nr 127/XI/2011 Rady 
Powiatu  Nowosądeckiego  z  dnia  16  grudnia  2011  r.  w  sprawie  przyjęcia  Statutu  Powiatu 
Nowosądeckiego.

Zygmunt Paruch Przewodniczący Komisji Statutowej przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany 
Uchwały nr 127/XI/2011 Rady Powiatu Nowosądeckiego z dnia 16 grudnia 2011 r. w sprawie przyjęcia 
Statutu  Powiatu  Nowosądeckiego.  W dniu  2  marca  2012  r.  do  Przewodniczącego  Rady  Powiatu 
Nowosądeckiego wpłynęło pismo od Wojewody Małopolskiego, w którym zakwestionowane zostały 
niektóre  postanowienia  Statutu Powiatu Nowosądeckiego przyjętego Uchwałą  nr  127/XI/2011 Rady 
Powiatu Nowosądeckiego z dnia 16 grudnia 2011 roku.  W § 10 ust. 1 Statutu postanowiono, iż „Powiat  
wykonuje  zadania  publiczne  niezastrzeżone  ustawami  na  rzecz  organów administracji  państwowej  
i  samorządowej”.  W ocenie  organu  nadzoru  powyższy  przepis  w  sposób  nieuprawniony  sugeruje 
domniemanie kompetencji powiatu w wykonaniu zadań publicznych. W § 68 ust. 1 Statutu wskazano;” 
Przewodniczący, w przypadkach określonych przepisami ustawy. Przesyła w ciągu 7 dni od podjęcia,  
organom nadzoru,  a następnie zainteresowanym podmiotom tekst  uchwalonej  przez Radę uchwały.” 
Radca Prawny Wiesława Borczyk poinformowała, iż Wojewoda zakwestionował ten zapis, ponieważ 
cytowany  przepis  Statutu  jest  niezgodny  z  normą  ujętą  w  art.  78  ust.  1  ustawy  o  samorządzie 
powiatowym. Stosownie do brzmienia tego przepisu Starosta, a nie Przewodniczący Rady Powiatu, jest 
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zobowiązany do przedłożenia wojewodzie uchwał rady powiatu w terminie 7 dni od dnia ich podjęcia. 
Uchwały  organów powiatu w sprawie  wydania  przepisów porządkowych podlegają  przekazaniu do 
organu nadzoru w ciągu dwóch dni od ich podjęcia. W § 70 Statutu wprowadzono zapis, w myśl, którego 
„ W sesji obowiązkowo uczestniczy Zarząd, Skarbnik, Sekretarz oraz Radca prawny”. Zdaniem organu 
nadzoru wątpliwości budzi okoliczność bezwzględnego zobowiązania do uczestnictwa w posiedzeniach 
organu stanowiącego całego Zarządu,  jak również  osób,  które pozostają,  co do zasady w stosunku 
zatrudnienia z organem wykonawczym. 

Przewodniczący Komisji Statutowej Pan Zygmunt Paruch  przedstawił opinię Komisji do projektu 
uchwały.
Opinia Komisji jest pozytywna.

Przewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Wiesław Basta poddał projekt uchwały pod 
głosowanie.
Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 26
W wyniku głosowania otrzymano:
26 głosy – za,
0 głosów – przeciw,
0 głos – wstrzymujący się.

Przewodniczący Rady Powiatu Wiesław Basta stwierdził, że w wyniku głosowania:
Uchwała  Nr  167/XIV/2012  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  z  dnia  30  marca  2012  r.  
w sprawie zmiany Uchwały nr 127/XI/2011 Rady Powiatu Nowosądeckiego z dnia 16 grudnia 2011 r. 
w sprawie przyjęcia Statutu Powiatu Nowosądeckiego, została podjęta. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 17.
Przewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Wiesław Basta poinformował, iż w związku ze 
zbliżającym  się  terminem  składania  oświadczeń  majątkowych  Radni  otrzymali  druki  oświadczeń 
majątkowych. Są one składane przez radnych, co roku do 30 kwietnia, według stanu na 31 grudnia roku 
poprzedniego.  Oświadczenie  majątkowe  wraz  z  kopią  swojego  zeznania  o  wysokości  osiągniętego 
dochodu  w  roku  podatkowym  (tzw.  PIT)  za  rok  poprzedni  należy  złożyć  
w dwóch egzemplarzach. Oświadczenia przedkłada się przewodniczącemu rady.

Radny  Stanisław  Węglarz  zwrócił  się  do  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  z  serdecznymi 
życzeniami, które składa w imieniu Rady Miasta i Gminy Piwniczna – Zdrój.

Radny  Wiesław  Pióro  zwrócił  się  do  pana  Starosty  z  zapytaniem,  odnośnie  zmian  uchwał 
oświatowych  związku  z  decyzją  ministerstwa  edukacji.  Została  podjęte  decyzja,  że  zostanie 
wystosowany protest,  do którego miały zostać zaangażowane również inne samorządy. (Proszę  
o informacje.)

Starosta Jan Golonka  odpowiadając na pytanie pana radnego stwierdził, że po świętach będzie 
spotkanie Związków Powiatów Polskich,  oraz Zjazd Ogólnych Związków Powiatów Polskich.  
Z  Wydziału  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  przygotowywane  są  materiały  na  to  spotkanie.  Druga 
sprawa dot. pytań, wystąpień wystosowanych nam propozycje my zawieśmy wszystkie wystąpienia 
zewnętrzne,  odpowiedzi  na  interpelacje  na  stronie  internetowej  starostwa,  żeby  państwo  mogli 
wiedzieć.  Bo  np.,  Rejon  Nadzoru  Małopolskiego  Zarządu  Melioracji  Urządzeń  wodnych. 
Rzeczywiście dyrektor LILU w Krk,  zmienił organizację i myśmy się dowiedzieli  dosyć późno
 i mimo wszystko wystosowaliśmy pismo, żeby nie likwidować tego rejonu w N. Sączu. Na razie 
nie mamy odpowiedzi. Starosta Jan Golonka pogratulował Radnemu Józefowi Leśniakowi wyboru 
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na szefa Klubu PiS i chciałby Radnego zaprosić na spotkanie, aby wyjaśnić zasady współpracy.

Radczyni  Prawna  Wiesława  Borczyk  zwróciła  się  do  zgromadzonych  z  informacją,  że  jej 
kancelaria pojechała, jako przedstawiciel Sądecczyzny na Kongres Uniwersytetu do Warszawy. Na 
spotkanie  to  zostało  zabranych  ok.  3  tysięcy  folderów  promujących  region  nowosądecki. 
Słuchaczami były uczestnicy kongresu jak również osoby z innych organizacji, które przyjechały 
wtedy  do  Warszawy.  Zostali  oni  serdecznie  zaproszeni  do  gospodarstw  agroturystycznych 
mieszczących sie na terenie Sądecczyzny.

Przewodniczący  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  Wiesław  Basta z  okazji  zbliżających  się  świąt 
Wielkanocnych, złożył życzenia zgromadzonym na Sesji Radnym Powiatu Nowosądeckiego, Zarządowi 
Powiatu Nowosądeckiego oraz zgromadzonym gościom. 

Ad. 18.
Zamknięcie obrad.
Przewodniczący  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  Wiesław  Basta,  wobec  wyczerpania 
wszystkich  punktów  Porządku  Obrad  XIV Sesji  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego,  ogłasza 
zamknięcie posiedzenia i dziękuje za udział w obradach Sesji.

 Przewodniczący
Rady Powiatu Nowosądeckiego

Wiesław BASTA

Protokołowała:
Monika Dziedzina
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